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Z á p i s
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_____________________________________________________________________

Přítomni: viz prezenční listina

Omluveni: Aubrecht, Kalábková, Korytář, Lhota, Petr, Rádl, Snopek, Suk, Urban

17.00 hodin

Schůzi  zahájil  a  řídil  předseda  hospodářského  výboru  Oldřich  Vojíř.  Požádal

přítomné o vyřazení bodu č. 2 – sněmovní tisk 583 – jelikož dnes nebylo dokončeno prvé

čtení  na  schůzi  sněmovny,  není  již  vzhledem  k lhůtám  časový  prostor  tento  tisk

projednat a schválit na této schůzi a následně pak Senátem   a prezidentem, aby se stihl

datum účinnosti od 1.1.2009. Místo tohoto bodu požádal o doprojednání  sněmovního

tisku 592. Program byl schválen všemi přítomnými.

Program:

k bodu 2)

Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 361/2000 Sb., o provozu na pozemních

komunikacích          a o změně některých zákonů (zákon o silničním provozu), ve znění

pozdějších předpisů, a zákon               č. 141/1961 Sb., o trestním řízení soudním

(trestní řád), ve znění pozdějších předpisů – tisk 592

V otevřené  obecné  rozpravě  vystoupil  Miloslav  Kala –  pozměňovací  návrh

podpoří. Na minulé schůzi žádal o informaci kolik má Policie ČR policistů – pokud nebude

Městská policie měřit  rychlost,  zda jsou na toto personálně připraveni  –  doprovodné

usnesení. 

V podrobné rozpravě zpravodaj Jaroslav Plachý navrhl proceduru hlasování. Je zde

pouze jeden pozměňovací návrh akceptovaný MV ČR. Je otevřena velká novela zákona

361/2000 Sb., ministr žádal, aby se ostatní PN uplatňovaly zde. Legislativa ještě podala

legislativně-technickou k  názvu zákona. Hlasování – 11 pro, 1 proti, 1 se zdržel.

 

Zpravodaj navrhl závěrečné usnesení – HV doporučuje PS projednat a schválit

tisk 592 ve znění přijatých pozměňovacích návrhů – hlasování – 11 pro, 1 proti, 1

se zdržel (usnesení č. 212).
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Dále  bylo  navrženo  doprovodné  usnesení  (č.  215)  ve  znění:   HV  žádá

Ministerstvo vnitra ČR, aby           a) materiál  předložený  hospodářskému  výboru

připojilo k důvodové zprávě příslušného návrhu zákona;

b) doplnilo tento materiál o informaci, jak bude v případě zamítnutí měření rychlosti vozidel

Městskou Policií personálně zajištěno měření rychlosti vozidel příslušníky Policie České

republiky.    Hlasování – 13 pro.

k bodu 3)

Informace o podpořeném financování za 1. pololetí 2008 – tisk 597

Materiál předložil generální ředitel České exportní banky, a.s.  Lubomír Pokorný.

Plánované ukazatele byly splněny, počet smluv roste rychlejším tempem oproti minulým

rokům,  podařilo  se  zajistit  dostatečné  zdroje  pro  financování.  ČEB  se  čím  dál  více

zaměřuje  na  trhy  mimo  EU,  na  rizikovější  klienty.  S příchodem pololetí  se  podařilo

uzavřít  navýšení  kapitálu  o  cca  150 mil.  Finanční  krize  nebyla  překvapením –  první

problémy se objevily již v srpnu loňského roku. 

Dopady  na  ČEB  –  prioritou  bylo  zajištění  zdrojů,  povedlo  se  získání  obligací,

přebytek likvidity – problém, do které banky složit. Česká republika exportovala 85 % do

EU, na východ a jih 15 % - export mimo EU by se měl zdvojnásobit za 2-3 roky. Tato

politika  projednána  s MPO  a  MF.  Dozorčí  rada  schválila  program podpory  malých  a

středních podniků – součást vládní strategie. 

Z dlouhodobého hlediska se u zahraničních partnerů objevují problémy v Rusku,

rozmach již není tak dynamický, hledají cesty k financování menších projektů. Situace

v oceli – hutě propouštějí, energetické sektory – problémy. Příležitost pro naše exportéry,

návrat na trh, pružné reakce – měli bychom využít situace – ale obezřetně – bezpečné

projekty. Úsilí zamířit do relativně bezpečných odvětví, pomoc našim malým podnikům,

které  budou  dodávat  do  velkých  kontraktů  –  zvýšit  konkurence-schopnost  těchto

podniků. Projednávání této situace - spolupráce s HK ČR, SP ČR, CzechTrade, EGAP… 

V obecné rozpravě vystoupili poslanci:

Oldřich  Vojíř –  požádal  o  zprávu,  co  bude  ČEB  realizovat  v příštích  dnech  –

podpora projektů, ústup z EU… a dále o úpravu názvu, ve kterém by bylo uvedeno, že

se jedná o informaci ČEBu.

Zpravodaj Miloš Melčák - zpráva je standardní; předchozí zpráva ještě neprošla na

plénu PSP, informoval o projednávání v RV – doporučuje ke schválení.

Zdeněk Prosek – dle jeho názoru má být ČEB zrušen. Veřejný zájem na podpoře

exportu –             u malých a středních podniků – těžko pronikají na ty dnes perspektivní

trhy.  Co  ČEB  dělá  pro  to,  aby  podíl  malých  a  středních  firem  (větší  pracnost  při

poskytnutí úvěrů) byl vyšší?
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GŘ  Lubomír Pokorný zodpověděl dotazy, který padly v obecné rozpravě. Co se

týká malých           a středních podniků - připravují tzv. před-exportní úvěr.

V podrobné rozpravě  zpravodaj  Miloš  Melčák navrhl  závěrečné usnesení  –  HV

doporučuje PSP, aby přijala následující usnesení: "Poslanecká sněmovna Parlamentu

ČR bere na vědomí Informaci              o podpořeném financování za 1. pololetí 2008." –

hlasování – 11 pro – všichni přítomní (usnesení č. 213).

k bodu 4)

Informace o pojišťování vývozních úvěrových rizik za 1. pololetí 2008 – tisk 619

Informaci  za  omluveného  generální  ředitele  předložil  jeho  náměstek  Miroslav

Somol. V letošním roce se EGAPu v jeho činnosti daří velmi dobře, žádné větší reakce na

finanční krizi nezaznamenali. Rok bude úspěšný – ovšem rekordního výkonu loňského

roku nedosáhnou.  Kromě běžného businessu se zaměřili  na zlepšování  služeb, které

poskytují českým exportérům – stále je co nabídnout. Oblast nových produktů, vytváření

nových  pod-produktů;  opatření  na  výrazné  zlevnění  sazeb  pojistného;  specifické

podmínky malých a středních podniků. 

Pokračuje  trend  výrazné  převahy  exportních  odběratelských  úvěrů,  výrazná

podpora  exportérům  přes  před-exportní  úvěry  a  jejich  pojištění,  příprava  nových

projektů. Pojištění investičních akcí v zahraničí – zatím ne tak výrazná, jako v minulém

roce. Trend zaměření se na Ruskou federaci – za         1. pololetí přes 50 % všech

pojistných smluv – Rusko je významným partnerem českých výrobců                a

exportérů.  Menší  země z oblasti  SNS také  hrají  roli  –  projekty  v Gruzii  -  energetika,

Ázerbajdžánu – infrastruktura.

Zpravodaj  Miloš  Melčák –  zpráva  je  standardní;  předchozí  zpráva,  stejně  jako

informace ČEBu, ještě neprošla procedurou PSP. 

V obecné rozpravě dále vystoupil předseda Oldřich Vojíř, který požádal o krátkou

aktuální zprávu o případných dopadech finanční krize do hospodářského a pojišťovacího

sektoru (oblast působnosti ČEB a EGAP).

V podrobné rozpravě  zpravodaj  Miloš  Melčák navrhl  závěrečné usnesení  –  HV

doporučuje PSP, aby přijala následující usnesení: "Poslanecká sněmovna Parlamentu
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ČR bere na vědomí Informaci             o pojišťování vývozních úvěrových rizik za 1.

pololetí 2008." – hlasování – 11 pro – všichni přítomní  (usnesení č. 214).

k bodu 5)

Různé

Předseda výboru informoval  o zahraniční  cestě delegace výboru do Vietnamu,

která se uskuteční v termínu 4. – 9. 11. 2008. Pro příští rok je tlak na to, aby byly pouze

dvě cesty – z důvodu našeho předsednictví EU. 

Dále vystoupil  Karel Sehoř – zájem ČD o prezentaci a diskusi na podvýboru pro

dopravu. 

Zdeněk  Prosek –  zájem  ČSÚ  prezentovat  na  výboru  metodiku  statistických

zjišťování.

Semináře - novela horního zákona + zákon o geolog. pracech – po schválení do

prvého čtení.

k bodu 6)

Návrh pořadu a termín příští schůze výboru

Příští schůze HV proběhne ve druhém výborovém týdnu v listopadu – 12. a 13.

11. 2008 – na programu budou rozpočtové kapitoly, novela mýtného? (harmonogram),

nově přikázané zákony v prvém čtení.

Cyril  Z a p l e t a l  v. r. Mgr. Oldřich Vo j í ř , Ph.D.  v. r.
ověřovatel výboru předseda výboru

Zapsal: Ing. Josef Vácha

Dne: 24. října 2008
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